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Thema Kracht van de samenleving blz 6 
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Programma 1 Zorg en welzijn blz 14 
 Beleid ten aanzien van 

jeugdoverlast en jeugdcriminaliteit 
hebben in grote mate te maken met 
jeugdzorgbeleid. Deze beleidsvelden 
zijn echter verdeeld over verschillende 
portefeuillehouders.  
Hoe is structureel geborgd dat deze 
beleidsterreinen in gezamenlijkheid 
worden bediend? 
 

Uit ervaring weten we dat dit soort problematiek alleen aan te pakken is als we gezamenlijk als één gemeente optrekken. Bij de aanpak van jeugdoverlast is daarom volop afstemming met betrokkenen (ook 
externe partijen). Dit gebeurt op ambtelijk maar ook op bestuurlijk niveau. En zowel beleidsmatig als met betrekking tot casuïstiek.  
 
Dit betekent concreet dat er maandelijks een overleg plaatsvindt waarbij we ingaan op de aanwezige jeugdgroepen in de gemeente Oss. Bij dit overleg zitten ook medewerkers van Ons-Welzijn, politie en 
Novadic. Vanuit hier kunnen groepen die zich zeer negatief ontwikkelen worden opgeschaald zodat we aan de slag kunnen om een groepsgerichte aanpak op te starten. Om de aanpak hiervan goed te borgen 
zijn we momenteel bezig met het uitwerken van een convenant en van een leidraad aanpak overlastgevende jeugdgroepen. Daarnaast is er tweejaarlijks op strategisch nivewau overleg over de samenwerking en 
de ontwikkelingen die we tegenkomen. 
 

   
Programma 2 Werk, inkomen en onderwijs blz 20 
 Pilot regionaal waarvoor en voor wie? 

welke doelgroep is dat dan?(p24) 
 

Op bladzijde 89 Kadernota 2018-2021 onder de kop ‘Werk gaat voor zorg’ staat de pilot nader omschreven. 
Het is een pilot op het grensvlak van programma Zorg en Welzijn en programma Werk, Inkomen en Onderwijs. 
De doelgroep voor de doorlopende lijn van dagbesteding naar loonvormende arbeid kan bestaan uit mensen die behoren tot de doelgroep van de Participatiewet en/of met een Wmo-indicatie voor dagbesteding 
of individuele ondersteuning. 
  
Voor Oss zijn de extra kosten voor de duur van de pilot (2 jaar) ingeschat op € 160.000. 
  
Afhankelijk van de besluitvorming in de gemeenteraden van de gemeenten waarvoor wij Wmo-voorzieningen inkopen, gaan meer gemeenten met deze pilot meedoen. De verantwoordelijke wethouders zijn in 
ieder geval positief over de doelstelling van de pilot (het ontwikkelen van een doorlopende lijn van dagbesteding naar loonvormende arbeid). 
 

   
Programma 3 Voorzieningen voor sport, cultuur en ontmoeten blz 26 
 Richting de begroting wordt bekeken of 

er extra subsidie beschikbaar kan 
worden gesteld voor VEM nieuwe stijl.  
Het eventuele eenmalige bedrag voor 
verhuizing en inrichting is ook bestemd 
voor de TIR. 
-  Is deelname van TIR aan VEM 

nieuwe stijl een harde voorwaarde 
voor behoud van het VEM nieuwe 
stijl? 

-  Is het eventuele eenmalige bedrag 
bedoeld voor aanpassing van de 
Pastorie voor inpassing van de TIR? 

 

 
 
 
 
  
 
- dit is niet als harde voorwaarde gesteld, maar het zou het Vlakglasmuseum wel een organisatorisch zinvolle partner bieden die bijdraagt aan huisvestinglasten. Niet opnemen van het TIR in het 
Vlakglasmuseum brengt automatisch mee dat een mogelijke gemeentelijke bijdrage hoger zal moeten worden. 
 

- Het gaat niet om aanpassing van het gebouw van de pastorie, maar om een bijdrage aan de verhuis- en inrichtingskosten voor het TIR.  
 
 

 Sportpark Nieuw Zevenbergen; 
- Er zijn enige tijd onderzoeken 

gaande, om gebruikers en 
consequenties voor de omgeving in 
beeld te krijgen van sportpark Nieuw 
Zevenbergen. 

- Wanneer zijn de onderzoeken 
afgerond?  

- Welke onderzoeken worden precies 
gehouden? 

De gemeente heeft nu opdrachten uitstaan voor onderzoek naar vleermuizen en de rugstreeppad. 
Het eerste onderdeel van het vleermuizenonderzoek is vorig jaar gedaan. Het tweede deel is dit jaar uitgevoerd. Het eindrapport daarvan verwachten wij deze zomer. 
Het rapport voor het onderzoek naar de rugstreeppad verwachten we ook in deze periode. 
 
Jaarlijks wordt de subsidiescan tegen het licht gehouden en bijgesteld. Dat rapport is nog niet binnen. 
 
Stichting Nieuw Zevenbergen (SNZ) doet geluidsonderzoek voor hun aanvraag om vergunning voor de activiteit milieu. Daarbij betrekt SNZ de mogelijkheid om meer activiteiten te kunnen hebben en/of langer 
gebruik te kunnen maken van het sportterrein dan was geregeld in het voorontwerp bestemmingsplan en tussentijds MER. 
Een concept van dat onderzoek hebben wij onlangs ontvangen. Het concept wordt nu door ons en onze adviseurs beoordeeld. 
 



- Wat wordt gemeten?  
- Vanaf wanneer zijn de onderzoeken 

gestart?  
- Hoeveel onderzoeken lopen er 

momenteel? 
-  Wanneer  worden de onderzoeken 

afgerond? 
-  Wanneer ontvangt de GR de 

uitslagen van de onderzoeken? 
 

De uitkomsten van deze onderzoeken (en die van eerder afgeronde onderzoeken) vinden hun weerslag in ontwerpbestemmingsplan(nen), de ontwerpvergunning en het milieueffectrapport voor Nieuw 
Zevenbergen. De verschillende rapporten gaan deel uitmaken van de toelichting van het bestemmingsplan en/of van de vergunning. 
Wanneer het formele traject voor bestemmingsplan(nen) en vergunning kan starten, met ter visie legging van de ontwerpen, is nog niet te zeggen. Daarvoor zijn we met name afhankelijk van de uitkomst van 
het geluidonderzoek, onze beoordeling daarvan en indiening van de aanvraag om vergunning door Stichting Nieuw Zevenbergen. 
 
Naast de eerder genoemde onderzoeken doet de gemeente onderzoek naar geluidbeleving. Dat doen we om te bekijken welke concrete maatregelen, aanvullend aan de verplichte maatregelen, getroffen kunnen 
worden om de geluidbeleving voor direct omwonenden van sportpark Nieuw Zevenbergen te verbeteren. In de toelichting van het bestemmingsplan gaan we daar ook op in. 

 pagina 30 (digitale versie) staat " dat 
er reeds door de betreffende 
verenigingen al een groot gedeelte van 
de taakstelling is behaald en dat medio 
2017 bekend is of dit hele bedrag te 
realiseren is"   
- welk bedrag is reeds behaald van het 

totaal te realiseren bedrag en of dit 
alleen is behaald door de fusie die 
reeds hebben plaatsgevonden cq in 
gang zijn gezet. 

 

De voetbalverenigingen hebben van de taakstelling van € 218.500 een bezuiniging van € 145.600 gerealiseerd. Dit bedrag is behaald door een andere afschrijvingssystematiek van de kunstgrasvelden, het 
afstoten van sportpark De Hulleheuf (Macharen), het in eigen beheer nemen van het onderhoud beplanting en inrichting op enkele sportparken en het afstoten van 3 velden (door Cito, FC Schadewijk en Sv 
Ruwaard). Het restant van de taakstelling van € 72.900 is niet door de voetbalverenigingen gerealiseerd. De andere buitensportverenigingen hebben hun taakstelling van € 19.000 volledig gerealiseerd met het 
in eigen beheer nemen van het onderhoud beplanting en inrichting op enkele sportparken, het afstoten van 1 handbalveld (Rusheuvel) en een andere afschrijvingssystematiek van kunstgrasvelden. 
 

 net als bij het " kopje cultuur"  ook 
hier niet kunnen bezien of het 
resterende bedrag nog wel realistisch 
is om op te leggen aan de 
verenigingen via een tariefsverlaging  
 

In het raadsbesluit over de taakstellende bezuiniging op de buitensport staat dat de bezuiniging wordt gerealiseerd door een tariefsverhoging, of alternatieve maatregelen van de sportverenigingen. De 
buitensportverenigingen hebben zich ruim 2 jaar lang ingespannen om de taakstelling met alternatieve maatregelen te halen. Dit is niet helemaal gelukt.  Het raadsbesluit is helder dat voor het restantbedrag de 
tarieven worden verhoogd. Als de raad dit besluit wil heroverwegen vernemen wij dit graag.   

 het valt op dat het subsidie bedrag 
voor jeugdleden ( € 5,-) met 15% is 
gezakt.  
- Betekent dit dan ook dat het aantal 

jeugdleden bij deze verenigingen 
gedaald is met diezelfde 15% ?  
 

Dit kunnen we niet concluderen uit de daling van de subsidie. De subsidie wordt verstrekt op aanvraag van de vereniging.  
Als verenigingen geen aanvraag voor subsidie van jeugdleden indienen of deze niet correct indienen dan wil dit nog niet zeggen dat ook het aantal jeugdleden gedaald is. 

 

 Onder het " kopje overige projecten" 
staat de bouw van de MFA in Lith 
inmiddels is aanbesteed en medio 
2018 gereed zal zijn.  
- heeft aanbesteding al daadwerkelijk 

plaatsgevonden 
- is het realistisch dat de verbouwing 

medio 2018 gereed is zodat de 
school het schooljaar 2018/2019 kan 
starten in het nieuwe gebouw ? 
 

Het project is inmiddels aanbesteed. Bouwbedrijf Muller uit Oss heeft de opdracht gekregen en gaat het uitvoeren.  
Contractueel is vastgelegd dat er gestart wordt met de uitvoering 4 september en het werk wordt opgeleverd op 14 juni 2018.  
Daarna kunnen de gebruikers gaan inrichten. De school kan dus met ingang van het nieuwe schooljaar 2018/2019 starten in de MFA. 
 

 Account manager evenementen doet 
deze dan ook de maashorst? 
 

De accountmanager evenementen gaat niet ook het programma- of evenementenmanagement van de Maashorst doen. Als het activiteiten betreffen die vanuit de Maashorst op Oss grondgebied worden 
georganiseerd, kan dat onder de taken van de accountmanager vallen. 
 

   
Programma 4 Veiligheid blz 34 
 - Wordt de jongerenwerker nog steeds 

ingezet voor de jeugdproblematiek 
in Berghem? 

- Hoeveel uren per week wordt deze 
jongerenwerker ingezet? 

- Welke resultaten worden hierdoor 
geboekt? 

- Is het bekend dat door graaf-en 
bouwwerkzaamheden in Piekenhoef 
nabij het JOP, een verschuiving van 
de overlastgevende jongeren in de 
aansluitende straten zich ophouden?  

De jongerewerkers zijn actief in Berghem. Iedere donderdagavond is jongerenwerk ongeveer 3 uur aanwezig en indien nodig vaker. Ook via WhatsApp is er regelmatig contact.  
De jongerenwerker en de huidige jeugdgroep hebben een goed contact en jongerewerk is aanspreekpunt voor allerlei vragen. 
Uitkomst hiervan is bijvoorbeeld dat Novadic meegaat naar de jeugdgroep om vragen te beantwoorden over drugsgebruik.  
  
De werkzaamheden bij de JOP zijn bekend. Bij de jongeren is bekend hoe de JOP bereikbaar is, echter merken we dat de jeugdgroep momenteel minder aanwezig is in de JOP.  
Dit komt niet alleen door de bouwwerkzaamheden maar ook door de tijd van het jaar (examens, examenfeesten, vakanties).  
We  zien in de meldingen niet terug dat de overlast in andere straten toeneemt. Dit sluit ook aan bij bevindingen van politie en jongerenwerk. 
 



- Wat wordt er aan gedaan om de 
jongeren naar betreffende JOP te 
verwijzen? 

 
   
Programma 5 Mobiliteit en openbare ruimte blz 39 
 - Wat is de planning voor de nota 

klimaatrobuust Oss en routekaart 
groen blauw en natuur?  

- Wanneer kunnen we die ongeveer 
verwachten? 

 

De routekaart Groen Blauw Natuur wordt in een podiumbijeenkomst op 31 augustus aan de gemeenteraad gepresenteerd en vervolgens voor advies en besluitvorming voorgelegd in de september-cyclus 
(commissie 14 september, gemeenteraad 21 september). 
 
Tijdens de podiumbijeenkomst op 28 september plannen we een informatiesessie over klimaatadaptatie. Aanvullend leggen we u een nota Klimaatrobuust Oss voor waarin we ingaan op de consequenties en 
aanpak van de gevolgen van klimaatverandering.    
 

 (Blz 41) "We werken aan het herstel 
van boomstructuren uit het 
boomstructuurplan. We zetten daarbij 
tegelijkertijd in op vermindering van 
overlastgevende bomen en op herstel 
van uitval door boomziekten. We 
vergroten het areaal natuurlijk groen 
en daarmee de sponswerking van de 
bodem. 
(...) 
Een integraal boomvervangingsplan 
combineert tijdige vervanging met 
aanpak overlast, herstel van 
boomstructuren en toenemende 
vroegtijdige vervanging vanwege 
boomziekten (kastanje, essen). Hieruit 
komt nog een extra budgetbehoefte. 
Er is nog onvoldoende zicht op 
scenario's. Ook het plan voor het 
dagelijks onderhoud bomen en 
bosplantsoen werken we verder uit. "  
 
In juni 2016 is er een motie 
aangenomen dat de gemeenteraad 
geïnformeerd wordt over het aantal 
gemeentelijke bomen waarvoor een 
kapvergunning is verleend en de 
aanplant van nieuwe gemeentelijke 
bomen. De laatste tijd zijn er steeds 
meer verontrustende berichten over de 
essentakziekte, 
zoals:  
https://www.trouw.nl/groen/schimmel-
zorgt-voor-kaalslag-onder-
essen~aeaf83d6/ 
In de kadernota wordt er ook melding 
van gemaakt. 
 
- Is er al gepland wanneer de 
gemeenteraad geïnformeerd zal 
worden over de stand van zaken mbt 
gemeentelijke bomen en wanneer is 
dat dan? 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Een integraal boomvervangingsplan zoals hierboven aangegeven waarin we de aspecten boomvervanging, herstel boomstructuur, boomziekten en invulling van motie bomenmonitor in samenhang presenteren is 
in voorbereiding. We verwachten dat we in oktober dit plan aan uw raad kunnen voorleggen. 

 In hoeverre is dit jaar gebruik gemaakt 
van het budget voor 
standplaatsverbetering van 
kastanjebomen en waaraan is het 
besteed? 
 

Dit jaar is/wordt de groeiplaats van 26 kastanjes verbeterd. Dit betekent dat de bodem onder druk wordt opengebroken, waarna er substraat wordt geinjecteerd. In het substraat zit compost en lavakorrels en 
worden mycorrhiza (goede bodemschimmels) toegevoegd. Uiterlijk komende herfst zijn alle 26 bomen behandeld. Er is  ongeveer € 24.000 beschikbaar en de geraamde kosten voor dit jaar bedragen ongeveer € 
18.000,=. Afhankelijk van de conditie en ontwikkeling van de kastanjes maken we volgend jaar weer een ronde om aanvullend de groeiplaats van bomen te verbeteren. 
 

 Na het snelfietspad A59 is de provincie Nee, dat klopt niet. De route is wel eens genoemd als optie voor uitbreiding van het netwerk van snelfietsroutes maar is verder nog niet concreet in beeld of in onderzoek. 

https://www.trouw.nl/groen/schimmel-zorgt-voor-kaalslag-onder-essen~aeaf83d6/
https://www.trouw.nl/groen/schimmel-zorgt-voor-kaalslag-onder-essen~aeaf83d6/
https://www.trouw.nl/groen/schimmel-zorgt-voor-kaalslag-onder-essen~aeaf83d6/


in GGA verband de mogelijkheden van 
het fietspad A50 naar Nijmegen aan 
het onderzoeken. Klopt dat? 
 

 Smart mobility in ons verkeersnetwerk 
klinkt heel mooi maar wat betekent dat 
concreet? 
 

Meer inzetten op Smart mobility of slimme mobiliteit betekent inzetten op gebruik van moderne technologie bij het oplossen van mobiliteitsvraagstukken. Zoals aangegeven verkennen we de mogelijkheden van 
toepassingen in ons verkeersnetwerk. Het gaat dan zowel over technologie in het vervoersmiddel als technologie in de omgeving van waarin deze zich bevindt. 
In Oss zou je dan kunnen denken aan meer verkeers- of weersafhankelijke sturing van VRI’s, interactie van “connected” auto’s, fietsers en voetgangers bijvoorbeeld in het vinden van kortste of snelste route, 
vrije paarkeerplaatsen, aansluitingen op openbaar vervoer enz., maar bijvoorbeeld ook uitvoering van permanente verkeersmonitoring en verdergaand inzet van zelfsturende auto’s en intelligente 
transportsystemen.  
   

 Er komen zgn comfortabele 
fietsvoorzieningen. Waar moeten die 
dan komen? 
 

Als doelstelling hebben we geformuleerd “We hebben een uitgebreid net van comfortabele fietsverbindingen” Naast de al gerealiseerde fietsstraten, fietspaden en fietsroutes, oversteken, 
fietsparkeervoorzieningen in het centrum zetten we in de komende jaren in op o.a. afronding van de fietsroute oost-west, extra fietsenstallingen bij het station, fietspaden Havenstraat en Kennedybaan. Een en 
ander conform deelplan fiets van het mobiliteitsplan en aanvullende besluiten.  
   

   
Programma 6 Duurzaamheid, milieu en buitengebied blz 44 
 blz 46 "De kwaliteit van onze natuur 

verbeteren en Oss groener maken: 
onze score in de Telos-meting 
verbeteren". 
 
- Wat was onze score voor kwaliteit 
van natuur ook al weer en wat wordt 
de nieuwe streefwaarde? 
 

 
 
 
 
 
Voor score Telos, zie Telos rapportage op http://www.oss.nl/duurzaamheid en met name bladzijde 51 en 52. Er is geen concrete streefwaarde bepaald, wel verbetering. " 

 Welke overheidsgebouwen staan op de 
nominatie voor zonnepanelen? 
 

Bij alle nieuwbouw en renovaties worden duurzaamheidsmaatregelen genomen. Dat wil niet per se zeggen dat er zonnepanelen op het gebouw komen, maar het is wel een mogelijke maatregel. Zonnepanelen 
worden komende tijd daadwerkelijk toegepast bij nieuwe MFA (gemeentehuis) in Lith, Ir. Diddewerf, brandweerkazerne in Ravenstein en clubgebouw van Berghem Sport.  
 
Komende jaren volgen nog meer nieuwbouw of renovatie projecten o.a. als gevolg van uitwerking voorzieningenkaarten. Daarnaast komen we voor kadernota 2018 met een advies over verduurzamen bestaande 
portefeuille. Tot slot zijn we met sportverenigingen en onderwijs in gesprek over toepassen duurzaamheidsmaatregelen. Hierdoor zullen de komende jaren op nog meer gemeentelijke gebouwen zonnepanelen 
worden toegepast.   
 

   
Programma 7 Ruimtelijke ontwikkeling en wonen blz 51 
 blz 55 “We werken aan een steeds 

duurzamere woningvoorraad. De eisen 
voor nieuwbouw zijn al hoog, maar we 
stimuleren dat nieuwbouwwoningen 
steeds meer energie neutraal of zelfs 
energie leverend gebouwd worden.” 
 
- Hoe dan? 
 

• Voor corporatiewoningen: we hebben in de prestatieafspraken afgesproken dat de corporaties voortvarend hun voorraad verduurzamen. In deze afspraken is de verduurzaming van de bestaande voorraad al 
jaren een vast onderwerp. De afspraken en deadlines worden daarin steeds strakker. Ook in hun eigen plannen benoemen Mooiland en Brabant Wonen de eisen steeds scherper: die gaan ze NOM of BENG 
bouwen. NOM wil zeggen Nul Op de Meter, BENG staat voor Bijna Energie Neutraal Gebouwd. Met dat laatste wordt bedoeld dat de schil van de woning al wel heel goed geïsoleerd wordt, maar dat qua 
installaties nog stappen kunnen worden gezet. Dat gebeurt dan nog niet omdat dat nog heel kostbaar is. Ook denken de corporaties na over afvalvermindering en gezondheid van het binnenklimaat. Zie “Wij 
geven thuis, de strategie van Mooiland tot en met 2026 (pag 21)”. Zie “ondernemingsplan Brabant Wonen 2016-2020”.  In het laatste plan zijn nog geen concrete kaders benoemd. Brabant Wonen is op dit 
moment bezig dit uit te werken. Brabant Wonen benoemt duurzaamheid als leidend principe. 

• Voor eigen bouw: we stimuleren op diverse manieren dat mensen zelf duurzaam bouwen. Onder andere via de site WoneninOss en Brabantwoontslim. 
• Voor projectwoningen op onze gronden: we onderzoeken nu wat het meest effectief is: grondprijzen verlagen zodat ontwikkelaars hun woningen nu al als NOM kunnen bouwen of dat geld investeren in de 

bestaande woningvoorraad. Dit onderzoek ronden we het komende najaar af. Uit eigen beweging gaan ontwikkelaars niet verder dan wat nu wettelijk verplicht is. Dat is een EPC van 0,4. Dat is al veel en 
veel beter dan het gemiddelde energieniveau van de bestaande voorraad. Maar is nog niet hetzelfde als een NOM woning. We proberen via de samenwerking in Wonen in Oss bouwers steeds meer aan te 
zetten duurzaam te bouwen.  

• Voor alle woningeigenaren, nieuwbouw of bestaande woningen, is er de duurzaamheidslening. 
 

   
Programma 8 Economie en vrije tijd blz 58 
 Wat betekent het stimuleren van 

bedrijven om in te zetten op een 
circulaire economie? 
 

Met ondernemers in kaart brengen welke grondstoffen zij gebruiken in hun productieproces. Dit met de vraag welke reststromen er nog zijn, of deze (nog) verder beperkt kunnen worden en of ze opnieuw 
ingezet kunnen worden; binnen de eigen onderneming of bij een andere onderneming. 

   
Programma 9 Bestuur, organisatie en dienstverlening blz 64 
 Bij Basis versterken wordt formatie 

uitgebreid die wordt betaald vanuit het 
organisatiebudget (p.86). Komt er FTE 
uitbreiding? En zo ja waar? En hoe 
wordt deze uitbreiding financieel 
gedekt? 
 

Deze extra capaciteit is voor versterking van het programmagericht werken en ook voor de toegenomen impact van deze programma’s. Het wordt ingevuld door een tweetal extra formatieplaatsen voor 
Programmamanager Voorzieningen voor sport, cultuur en ontmoeten (programma 3) en voor Programmamanager Duurzaamheid, milieu en buitengebied (programma 6). De financiële dekking komt uit het 
(vacature)voordeel en een vrijkomende stelpost door de vermindering van 3  naar 2 directeuren. Het is dus een verschuiving van formatie. 

   

http://www.oss.nl/duurzaamheid


 

Programma 10 Financiën en belastingen blz 71 
 (pg 74) Daar staat vermeld dat de 

gemeente m.i.v. 1-1-2016 
belastingplichtig is geworden voor de 
vennootschapsbelasting.  
- is er al een voorlopige aanslag Vpb 
2016 (en 2017) aangevraagd? Dit 
omdat er over 2016 een positief 
resultaat verwacht wordt en er zonder 
voorlopige aanslag 8% belastingrente 
verschuldigd zal zijn vanaf 1 juli 2017 
(t.a.v. 2016). Het is dus zaak om op 
basis van een goede schatting van het 
belastbaar resultaat een voorlopige 
aanslag aan te vragen. 
 

Per 1 januari 2016 zijn we inderdaad belastingplichtig geworden voor de vennootschapsbelasting.  
Dit betekent dat we vennootschapsbelasting moeten gaan betalen alleen over het resultaat op activiteiten waarbij we fiscaal gezien een onderneming drijven. Dit zijn de activiteiten afval, parkeren en het 
grondbedrijf.  
De te betalen vennootschapsbelasting zal voor het grootste deel bepaald worden vanuit het grondbedrijf.  
Er is nog veel onduidelijkheid over de exacte uitvoering van de wet. Daarom is er voor de berekening van de Vpb last van het grondbedrijf door ons een aantal standpunten ingenomen. Deze standpunten zijn als 
defensief te kenmerken. De verwachting bestaat dan ook dat de Belastingdienst deze standpunten zal accepteren. Op basis van deze standpunten zou het grondbedrijf in 2016 naar verwachting een fiscaal 
verlies behalen. Dit verlies kan verrekend worden met de overige activiteiten afval en parkeren, waardoor de totale verwachte Vpb in 2016 op nul uit zal komen en we dus ook geen belastingrente verschuldigd 
zijn.  
  
De basis van onze standpunten hebben we in een tweetal overleggen al besproken met de belastingdienst. Tot op heden doen zij nog geen expliciete uitspraken hierover. 
In dit hele proces worden we ondersteund door een externe fiscalist gespecialiseerd in vennootschapsbelasting. 
In de jaarrekening 2016 is dit toegelicht in de paragraaf weerstandsvermogen (pag 130) en bij de niet uit de balans blijkende verplichtingen (pag 234). 
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Financiële vertaling op weg naar de programmabegroting blz 82 
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